
Friluftsrådet Storstrøm 

 

Referat af kredsbestyrelsesmøde d. 27. september 2021 kl. 18.00 i Virkethus 
Deltagere: John Knudsen (JK), Christian Mogensen (CM), Henrik B. Simonsen (HS) og Michael 

Thelander (MT) 

Fraværende med afbud: Pia Grønning (PG), Bjarne Nielsen (BN). 

 

1. Godkendelse af referat  

Referat fra 11. august godkendt  

 

2. Vordingborg: 

Geocenter Møn: Der arbejdes fortsat med UNESCO Verdensarv ansøgningen for Møns 

Klint. Analyser viser at Møns Klint entydigt er verdens største glacialtektoniske kompleks. 

Den næste større udstilling på Geocenter bliver om Biodiversitet på Høje Møn. 

 

Bestyrelsen blev orienteret om planerne med Hjelm Bugt Feriepark og de reaktioner 

planerne har afstedkommet. 

 

3. Lolland:  

Der har været afholdt et Grønt Råds Møde i Lolland Kommune. Mødet blev afholdt ved 

Skelsnæshytten. Medlemmerne af Grønt Råd fik af Skovrider Jacob Palsgaard Andersen en 

grundig gennemgang af Aage V. Jensen Naturfonds planer med Søholt Storskov. 

Skelsnæshytten vil bl.a. blive restaureret. Læs mere om Søholt Storskov her: Søholt Storskov 

– Aage V. Jensens Fonde (avjf.dk) 

 

Friluftsrådet Storstrøm deltog i møde vedr. Skarholmfredningen indkaldt af fredningsnævnet 

for Sydsjælland m.v. Fredningsforslaget blev gennemgået af repræsentant fra DN. 

Fredningsforslaget lægger op til 2 fugletårne i området, men DN ønsker et trejde fugletårn 

øst for områdets vestlige skov, hvilket Friluftsrådet på mødet støttede. Under besigtigelsen 

af området blev en fjerde placering foreslået. Der lægges nu op til at parterne bliver enige 

om placering af fugletårnene i området. Referatet af mødet findes på fredningsnævnets 

hjemmeside:  

Referat fra offentligt møde om forslag til fredning af Skarholm i Lolland kommune 

(fredningsnaevn.dk) 

 

JK har deltaget i møde med Fehmarngruppens naturfølgegruppe. Gruppen besøgte bl.a. den 

færdiglavede erstatningssø øst for sommerhusområdet Hyldtofte 

 

4. Guldborgsund: Bøtøgruppen har beset det nye naturgenopretningsprojekt ved Bøtø Nor. Der 

er bl.a. etableret nye søer i området. Her er link til folder om området:  

boeto-nor_1111_final_dk_031220.pdf (guldborgsund.dk) 

Ifølge folketidende er Den Danske Naturfond interesseret i opkøb af mere landbrugsjord: 

https://www.avjf.dk/avjnf/naturomraader/soeholt-storskov/
https://www.avjf.dk/avjnf/naturomraader/soeholt-storskov/
https://fredningsnaevn.dk/annonceringer/arkiv/2021/referat-fra-offentligt-moede-om-forslag-til-fredning-af-skarholm-i-lolland-kommune/
https://fredningsnaevn.dk/annonceringer/arkiv/2021/referat-fra-offentligt-moede-om-forslag-til-fredning-af-skarholm-i-lolland-kommune/
https://www.guldborgsund.dk/media/8d8a1b4abe60560/boeto-nor_1111_final_dk_031220.pdf


folketidende.dk - Lolland og Falster samlet et sted - Forside - Guldborgsund - Naturfond vil købe 

mere jord 

 

Naturens Dag på Midtfalster havde desværre ikke så mange besøgende (10-12 deltagere) 

som forventet.  

 

Ansatte i Friluftsrådets sekretariat tilbyder bestyrelsen en workshop med fokus på bl.a.  

kommunikation eller medarrangering af en lokal event med bl.a. lokalpolitikere. JK 

kontakter de ansatte for at høre nærmere om tilbuddet. 

 

Udlodningsmidler gennemgået 

 

Næste møde d. 27/10 kl. 18.30 hos Christian 

 

Ref.: MT 

 

https://folketidende.dk/Guldborgsund/Naturfond-vil-koebe-mere-jord/artikel/595756
https://folketidende.dk/Guldborgsund/Naturfond-vil-koebe-mere-jord/artikel/595756

